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11 lutego br. w Sejmie na posiedzeniu podkomisji stałej do spraw kształcenia zawodowego odbyła się

dyskusja dotycząca rozpatrzenia informacji ministra edukacji narodowej na temat obowiązującego stanu

prawnego w zakresie dostosowania kształcenia zawodowego do potrzeb rynku pracy. Badanie

zapotrzebowania na zawody.

Naczelnik Departamentu Strategii i Kwalifikacji Kształcenia Zawodowego w Ministerstwie Edukacji

Narodowej Magdalena Wantoła-Szumera omówiła szereg zmian jakie zaszły w kształceniu zawodowym

na przestrzeni ostatnich lat: przekształcenie szkół zawodowych w branżowe, utworzenie szkół

branżowych II stopnia, zacieśnienie współpracy pracodawców ze szkołami, tworzenie prognozy

zapotrzebowania na zawody.

Natomiast ekspert Instytutu Badań Edukacyjnych dr Robert Pater omówił procedurę prowadzenia badań

mających na celu ustalenie zawodów rekomendowanych do listy pożądanych zawodów szkolnictwa

branżowego.

W ramach dyskusji posłowie zwrócili uwagę  na następujące zagadnienia:

1. problem ze zdobywaniem przez uczniów praktycznych uprawnień potrzebnych przy późniejszym

wykonywaniu zawodu;

2. konieczność upowszechniania wiedzy na temat szkół patronackich, szczególnie wśród

pracodawców;

3. prowadzenie doskonalenia doradców zawodowych, w kontekście nowych technologii;

4. brak w prognozie zawodów, specjalności społecznych, takich jak: opiekun medyczny, opiekun

osób starszych, opiekunka środowiskowa;

5. należy docenić stare zawody: introligator, zegarmistrz, witrażysta;

6. monitoring wdrażania reformy kształcenia zawodowego;

Na zakończenie przewodnicząca podkomisji zaproponowała żebyśmy podkomisja stała do spraw

kształcenia zawodowego skierowała pismo do pana prezesa Telewizji Polskiej oraz do Krajowej Rady

Mediów Narodowych z prośbą, ze zwróceniem uwagi na ten bardzo ważny problem społeczny,

edukacyjny. Jak wskazała Pani przewodnicząca wchodzimy w okres, kiedy naprawdę bardzo wiele dzieje

się w szkołach zawodowych. Za chwileczkę jest rekrutacja, szkoły chętnie by się pokazały. Pani

naczelnik wymieniła szereg bardzo ważnych przedsięwzięć, jakie pracodawcy i samorządy podnoszą,

żeby kształcenie zawodowe promować i propagować. Dobrze byłoby, żeby przynajmniej na szczeblu

telewizji regionalnych te wydarzenia, te dobre szkoły, te sukcesy uczniów szkół zawodowych, bo jest ich

ogromnie dużo, również na arenie międzynarodowej, były pokazane. Posłowie wyrazili zgodę na

przesłanie propozycji takie pisma w trybie obiegowym.
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